
Protokół nr 36/24

z posiedzenia Komisji Spraw Społecznych, Komisji Gospodarki Miejskiej, oraz Komisji

Budżetu i Rozwoju Miasta Rady Miasta Piły

w dniu 23 kwietnia 2024 w sali 229 B

Urząd Miasta Piły

czas trwania (12:00 15:05)

Na  posiedzeniu  obecnych  było  7 członków  Komisji  Spraw  Społecznych,  7.członków  Komisji

Gospodarki Miejskiej, 5.członków Komisji Budżetu i Rozwoju Miasta. Listy obecności radnych są

zawarte w dokumencie: „ZAKRES PRAC KOMISJI WSPÓLNEJ RADY MIASTA PIŁY w dniu

2024-04-23”

Teresa  Kasior,  Wiceprzewodnicząca  Komisji  Spraw  Społecznych  powitała  panią  Beatę

Dudzińską – pełniącą funkcję Prezydenta Miasta Piły, panią Skarbik Gminy Piła Ewelinę Ślugajską,

pana  Sekretarza Gminy Piła Romana Szarzyńskiego, oraz dyrektorów jednostek organizacyjnych.

Urzędu Miasta

Pełniąca  funkcję  Prezydenta  Miasta  Piły  Beata  Dudzińska  przywitała  się  z  radnymi  i

pozostałymi osobami zgromadzonymi na komisji

Teresa  Kasior,  Wiceprzewodnicząca  Komisji  Spraw  Społecznych  powiedziała,  że  w  dniu

dzisiejszym zostały Państwu przesłane projekty uchwał Rady Miasta zawarte w porządku obrad w

punktach 4,5,6 są to druki nr 1267, 1251, 1252, 7-9 są to druki nr 1245, 1246, 1247, a 10 - 18 są to

druki 1250, 1254, 1255, 1256, 1257, 1258, 1259, 1260, 1261 - 1266

1



P  orządek obrad:  

1. Sprawy regulaminowe

2. Informacja  Przewodniczącej  Rady  Miasta  Piły  o  podejmowanych  działaniach

pomiędzy LXXXIX a XC sesją Rady Miasta Piły – druk nr 1248.

3. Sprawozdanie z prac Prezydenta Miasta Piły w okresie międzysesyjnym, zwłaszcza z

wykonania uchwał Rady Miasta Piły od 11 marca 2024 r. do 10 kwietnia 2024 r –

druk nr 1249.

4. Zaopiniowanie projektu uchwały Rady Miasta Piły zmieniającej uchwałę budżetową

na 2024 rok, wraz z autopoprawką – druk nr 1267.

5. Zaopiniowanie  projektu  uchwały  Rady  Miasta  Piły  w  sprawie  przystąpienia  do

sporządzenia  zmiany  „Gminnego  programu  rewitalizacji  dla  miasta  Piły  –

aktualizacja”, wraz z autopoprawką – druk nr 1251.

6. Zaopiniowanie  projektu uchwały Rady Miasta  Piły  w sprawie określenia  wykazu

kąpielisk oraz sezonu kąpielowego w  roku 2024, wraz z autopoprawką – druk nr

1252.

7. Zaopiniowanie  projektu  uchwały  Rady  Miasta  Piły  zmieniającej  Uchwałę  Nr

XLIV/462/21 Rady Miasta  Piły  z dnia  8 czerwca 2021r.  w sprawie przyjęcia  do

realizacji Gminnego Programu Przeciwdziałania Przemocy w Rodzinie oraz Ochrony

Ofiar Przemocy w Rodzinie w Pile na lata 2021-2025, wraz z autopoprawką – druk

nr 1245.

8. Zaopiniowanie  projektu  uchwały  Rady  Miasta  Piły  w  sprawie  szczegółowych

warunków  przyznawania,  odpłatności,  wymiaru  i  zakresu  usług  sąsiedzkich  oraz

sposobu  rozliczania  wykonywania  takich  usług,  wraz  z  autopoprawką –  druk  nr

1246.

9. Zaopiniowanie  projektu  uchwały  Rady  Miasta  Piły  zmieniającej  Uchwałę  Nr

LXVII/687/22  Rady  Miasta  Piły  z  dnia  29  listopada  2022r.  w  sprawie  ustalenia
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szczegółowych zasad ponoszenia odpłatności za pobyt w mieszkaniu chronionym,

wraz z autopoprawką – druk nr 1247.

10. Zaopiniowanie  projektu  uchwały  Rady  Miasta  Piły  w  sprawie  uchwalenia

wieloletniego planu  rozwoju  i  modernizacji  urządzeń wodociągowych  i  urządzeń

kanalizacyjnych na lata 2024 – 2026, wraz z autopoprawką – druk nr 1250.

11. Zaopiniowanie projektu uchwały Rady Miasta Piły w sprawie rozpatrzenia petycji,

wraz autopoprawką – druk nr 1254.

12. Zaopiniowanie  projektu uchwały Rady Miasta  Piły  w sprawie przekazania  skargi

według właściwości, wraz z autopoprawką – druk nr 1255.

13. Zaopiniowanie projektu uchwały Rady Miasta Piły w sprawie rozpatrzenia skargi na

Zarząd Dróg i Zieleni w Pile, wraz z autopoprawką – druk nr 1256.

14. Zaopiniowanie projektu uchwały Rady Miasta Piły w sprawie rozpatrzenia skargi na

pełniącą funkcję Prezydenta Miasta Piły, wraz z autopoprawką – druk nr 1257.

15. Zaopiniowanie projektu uchwały Rady Miasta Piły w sprawie przekazania wniosku

według właściwości, wraz z autopoprawką – druk nr 1258.

16. Zaopiniowanie projektu uchwały Rady Miasta Piły w sprawie przekazania wniosku

według właściwości, wraz z autopoprawką – druk nr 1259.

17.  Zaopiniowanie projektu uchwały Rady Miasta Piły w sprawie przekazania wniosku

według właściwości, wraz z autopoprawką – druk nr 1260.

18.  Stan bezpieczeństwa Piły – druki 1261 -1266. 

19. Informacja w sprawie interpelacji i zapytań.

20. Wolne głosy, wnioski i informacje.

21. Zamknięcie obrad.
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*Anonimizacja danych osobowych na podstawie art. 5 ust. 1 i 2 ustawy z dnia 6 września 2001 r. o
dostępie  do  informacji  publicznej  (Dz.  U.  z  2022 r.  poz.  902)  oraz  art.  24  ust.  1  Rozporządzenie
Parlamentu Europejskiego i Rady (UE) 2016/679 z dnia 27 kwietnia 2016 r. w sprawie ochrony osób
fizycznych            w związku z przetwarzaniem danych osobowych i w sprawie swobodnego przepływu
takich danych oraz uchylenia dyrektywy 95/46/WE (ogólne rozporządzenie o ochronie danych Dz.
Urz. UE – 4.5.2016 PL        z późn. zm.).

Ad  1. Sprawy regulaminowe – przyjęcie porządku obrad

Proponowany porządek obrad został przyjęty bez zmian.

Ad  2.    Informacja  Przewodnicz  ącej  Rady  Miasta  Piły  o  podejmowanych  działaniach  pomiędzy  

LXXXIX a XC sesją Rady   Miasta Piły – druk nr 1248  

Informacja zostanie przedstawiona na sesji w dniu 29 kwietnia 2024 r.

Ad  3.     Sprawozdanie  z  prac  Prezydenta  Miasta  Pi  ły  w  okresie  międzysesyjnym,  zwłaszcza  z  

wykonania uchwał Rady Miasta Piły od 11 marca 2024 r. do 10 kwietnia 2024 r – druk nr 1249.

Teresa Kasior, Wiceprzewodnicząca Komisji Spraw Społecznych zapytała  czy do przesłanego

sprawozdania radni mają  pytania i otworzyła dyskusję.

Radna  Maria  Miler  zadała  pytanie  odnośnie  punktu  48  –  zgoda  na  przesunięcie,  dotyczy

zagospodarowania terenu przy ul. Wałeckiej, oraz punkt 58 – na przedmiotowym terenie co tam ma

być i dlaczego właśnie taka decyzja?

Radny Zbigniew Pyziak poprosił o wyjaśnienie do punktu 63 w szczególności „mała firma spoza

Piły.”

Pełniąca  funkcję  Prezydenta  Miasta  Piły  Beata  Dudzińska poprosiła  Monikę  Łukomską  ,

zastępcę pełniącej funkcję Prezydenta Miasta Piły o udzielenie odpowiedzi na zadane pytania.
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Zastępca pełniącej funkcję Prezydenta Miasta Piły Monika Łukomska odpowiedziała, że co do

punktu 63 to jest to kolejna inwestycja, którą realizujemy. Dotyczy w szczególności przebiegającej

tam linii  energetycznej  i  światłowodu.  Firma  realizująca  inwestycję  realizuje  ją  od  al.  Wojska

Polskiego  aż  do  Kotunia.  Pani  zastępca  pełniącej  funkcję  Prezydenta  Miasta  Piły  Monika

Łukomska  dopowiedziała, że to jest jedna z wielu czynności, które regulujemy. Najpierw Gmina

wydawała zgodę na przegląd tych sieci w analizowanym okresie, a później realizowane są kolejne

czynności. Jeśli chodzi odpowiedź na punkt 58 to kilka lat temu Gmina Piła zakupiła nieruchomość

zlokalizowaną przy ul. Wałeckiej. Zabudowa tej nieruchomości powinna trwać nie dłużej, niż cztery

lata.  Termin upływa z końcem sierpnia tego roku Zainteresowane strony zwróciły się do nas z

wnioskiem o przesunięcie  terminu.  Gmina wyraziła  zgodę ponieważ te  osoby miały problem z

uzyskaniem zgody na budowę, a także z kierownikiem budowy jak również z projektem. Na koniec

pani  zastępca  dodała,  że  realizują  przedmiotową  zabudowę,  więc  wyraziliśmy  zgodę  na

przesunięcie terminu.

Pełniąca  funkcję  Prezydenta  Miasta  Piły  Beata  Dudzińska  kontynuowała  odpowiedź  i

powiedziała,  że jeśli  chodzi o punkt 53, który dotyczy planu zagospodarowania terenu przy ul.

Kamiennej  w Pile to wpłynął  wniosek inwestora o dokonanie zmian w przedmiotowym planie.

Zmiana dotyczy przeznaczenia  przedmiotowego terenu z  zieleni  urządzonej  na teren  zabudowy

usługowej,  jak  również  zmiany  przeznaczenia  terenu  terenu  pod  zabudowę  mieszkaniową  –

jednorodzinną.  Zmiana zapisów miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego w zakresie

maksymalnej  ilości  działek  pod zabudowę mieszkaniową.  Tymczasem wg ustaleń  miejscowego

planu zagospodarowania terenu na omawianym obszarze znajduje się ogród osiedlowy, teren ten

jest wykorzystywany w celach rekreacyjnych. Znajduje się tam między innymi plac zabaw. Jest to

obiekt  tzw.  małej  architektury.  Realizowana  jest  funkcja  zachowania  małej  zieleni,  a  także

zachowania  istniejącego  drzewostanu.  Z  treści  wniosków  można  wyczytać  można  zmianę

przeznaczenia  działki wyłączonej z zabudowy na teren zabudowy mieszkaniowej jednorodzinnej

wolnostojącej. Tymczasem, zgodnie z ustaleniami miejscowego zagospodarowania przestrzennego

jest  to  teren  zieleni  naturalnej,  użytków  rolnych,  nieużytków,  oraz  części  rowów  tworzących

ekosystemy  związane  z  wodami  powierzchniowymi.  Są  to  tereny  wód  powierzchniowych,

sródlądowych.  Ustalenia  studium  również  wskazują,  że  są  to  obszary  wyłączone  z  zabudowy

stanowiące lokalny system hydrograficzny w rejonie ulic Koszyckiej i Podleśnej. Z jednej strony

jest  to  trudny teren,  bardzo podmokły.  Z  drugiej  strony Gmina dba o  część  zlewni  wód.  Pani
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Prezydent  dodała,  że  warto  utrzymać  ten  zapis  w  studium  i  nie  zmieniać  pod  zabudowę

mieszkaniową, nie tylko z uwagi na technologicznie trudny teren do inwestowania. Jeśli chodzi o

rozstrzygnięcie  uwag  do  miejscowego  planu  zagospodarowania  terenu  w  rejonie  oczyszczalni

ścieków, to przedmiotowe uwagi dotyczyły rozszerzenia przeznaczenia podstawowego - dopisania

możliwości  przetwarzania  odpadów,  umożliwienie  usytuowania  studni  głębinowych  do  poboru

wody podziemnej, przesunięcia linii zabudowy na działkach nr 112/1 i 112/3, zgodnie z załączonym

do  tego  wniosku  pismem,  zwiększenie  maksymalnej  wysokości  budynków  do  15  metrów,

rozszerzenie infrastruktury technicznej w punkcie dotyczącym zaopatrzenia w wodę, obok miejskiej

sieci wodociągowej, dodanie studni głębinowej. Zmiana dotyczy również jednostki przy określeniu

mocy  urządzeń  wytwarzających  energię  z  odnawialnych  źródeł  energii,  zamiast  kilowoltów na

kilowaty.  Uwzględniono  w części  uwagę  zawartą  w punkcie  3,  jak  również  uwagi  zawarte  w

punktach 1,  2,  4,  5,6.  Jeśli  chodzi  o  punkt  21  to  Gmina  Piła  podpisała  ogłoszenie  w sprawie

ogłoszenia drugiego otwartego konkursu ofert na realizację zadań w zakresie rozwoju w mieście

Piła.  Chodzi  tutaj  o  dofinansowanie  czarnego  sportu  żużlowego.  Jeśli  chodzi  o  zarządzenie  w

sprawie wyboru najkorzystniejszej oferty na realizację zadań publicznych Gminy Piła, w zakresie

zapobiegania  bezdomności  zwierząt  na  terenie  miasta  Piły,  poprzez  wykonywanie  zabiegów

kastracji i  sterylizacji kotów wolnostojących w ubiegłym roku, przyznanie dotacji  50.000 zł dla

Towarzystwa Opieki nad Zwierzętami.

Radna Maria Miler powiedziała, że 29 marca 2024 roku pani Prezydent wydała zarządzenie, które

zwiększa po stronie wydatkowej budżetu kwota 750.000 zł. Pani Radna powiedziała, że to jest na

siedem dni  przed  wyborami  na promocję  miasta.  Zadała  pytanie  o sposób zaangażowania  tych

środków, czy  zostały  wydane i  ile  środków nam zostanie  na  promocję  miasta  do  końca  roku?

Ewentualnie jaka w zeszłym roku, ubiegłym roku była zaplanowana kwota na promocję miasta?

Ewentualnie jaka wydana, bo budżetu na ten rok jeszcze nie mamy?

Pełniąca funkcję Prezydenta Miasta Piły Beata Dudzińska – odpowiedziała pani Radnej Marii

Miler,  że  ta  uwaga  dotycząca  powiązania  tego  zarządzenia  z  nadchodzącymi  wyborami  jest

nietrafiona, ponieważ nie widzi związku, bo był to drugi przetarg. Pierwszy został unieważniony ze

względów  formalnych.  W  ubiegłym  roku  była  to  kwota  rzędu  500.000  zł,  ale  szczegółowe

informacje na ten temat zostaną przekazane na najbliższej sesji.
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Teresa  Kasior,  Wiceprzewodnicząca  Komisji  Spraw  Społecznych –  oddała  głos  Lucjanowi

Szutkowskiemu,  Przewodniczącemu  Komisji  Budżetu  i  Rozwoju  Miasta i  poprosiła  o

procedowanie dalszych punktów porządku obrad.

Ad 4.    Zaopiniowanie projektu uchwały Rady Miasta Piły zmieniającej uchwałę budżetową  

na 2024 rok, wraz z autopoprawką – druk nr 1267.

Projekt  uchwały  przedstawiła  Anna  Gorzelańczyk  –  Zastępca  Dyrektora  Wydziału

Finansowego.

Lucjan  Szutkowski,  przewodniczący  Komisji  Budżetu  i  Rozwoju  Miasta  powitał  panią

zastępcę dyrektora i poprosił o przybliżenie projektu uchwały.

Anna Gorzelańczyk – Zastępca Dyrektora Wydziału Finansowego powiedziała, że na początku

chciałaby wnieść autopoprawkę do podstawy prawnej – ustawa o samorządzie gminnym (Dz.U.

2024, poz.  609) tekst jednolity.  Projekt uchwały jest  krótki.  Następuje zwiększenie dochodów i

wydatków o kwotę 67.829 zł. Główne zmiany obejmują między innymi: wprowadzenie dochodów

w  ramach  oświaty  w  łącznej  kwocie  7.729 zł.  Są  to  środki  pochodzące  między  innymi  z

odszkodowań  za  zniszczone  mienie  w  szkołach  i  przedszkolach,  oraz  wpłaty  rodziców  za

zniszczone podręczniki. Środki te zostaną przeznaczone na naprawę zniszczonego mienia, oraz na

zakup podręczników. Zwiększeniu ulegają również dochody o kwotę  30.600 zł w ramach działu

853 – „Pozostałe zadania z zakresu polityki społecznej” i te środki z Funduszu „Przeciwdziałania

COVID – 19” zostaną przeznaczone na wypłatę podatku VAT. W ramach działu 900, rozdział 913 –

„Schroniska dla zwierząt” wprowadzamy dotację w kwocie  30.000 zł z samorządu Województwa

Wielkopolskiego  ramach  programu  „Wielkopolska  przyjazna  zwierzętom”.  Umowa  została

podpisana 29 marca 2024 r. z samorządem Województwa Wielkopolskiego. Środki te przeznaczone

zostaną na bieżącą opiekę weterynaryjną, oraz na zapewnienie opieki zwierzętom przebywającym

w schronisku. Jednocześnie dokonano kilku przesunięć w budżecie w ramach wydatków bieżących,

między innymi  w dziale  pomocy społecznej. Zwiększono środki  o  kwotę  ponad 680.000 zł,  z

przeznaczeniem na  środki  w ramach pobytu  osób w DPS – ach.  Jest  to  związane ze zwrotem

kosztów  średnio  miesięcznego  utrzymania   pensjonariuszy  w  DPS  –  ach.  W  ramach

specjalistycznych usług opiekuńczych następuje zwiększenie środków na zakup tych usług o kwotę
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560.000 zł,  co również związane jest ze wzrostem kosztów tych usług – wzrost wynagrodzenia

minimalnego. Dodatkowo dział 121 „ Ochrona dziedzictwa narodowego” wprowadzono dodatkowe

środki  na  dotację  dla  Muzeum im.  Stanisława  Staszica  w Pile  w celu  zabezpieczenia  kosztów

działalności  bieżącej,  które  wiążą  się  między  innymi  z  organizacją  dodatkowych  wystaw  w

muzeum,  a  także  innych  wydarzeń.   W ramach  wydatków  majątkowych  wprowadzono  nowe

zadanie  w  ośrodkach  pomocy  społecznej.  Jest  to  „Zakup  sprzętu  sportowego  w  Centrum

Aktywizacji Seniorów”  w kwocie  15.969 zł. W ramach realizacji tego zadania zostanie między

innymi  zakupiona  bieżnia.  Powiększony  zostanie  również  plan  wydatków  majątkowych  z

przeznaczeniem na remont wejścia do budynku pszczelarzy przy ul. Kwiatowej w Pile o kwotę

33.751 zł.  Wzrost tej kwoty jest  ściśle powiązany ze wzrostem cen materiałów niezbędnych do

wykonania tego zadania. Kolejnym zadaniem na którego realizację przeznaczona zostanie większa

pula pieniędzy to „Renowacja zabytkowego budynku Szkoły Podstawowej nr 2 im Olimpijczyków

Polskich  w  Pile.”  w  kwocie  54.000 zł  i  stanowi  to  zabezpieczenie  dodatkowych  środków  na

realizację  tego  zadania.  Związane  jest  to  ze  wzrostem  kosztów  robót  budowlanych,  oraz  z

zatrudnieniem Inspektora Nadzoru. Jednocześnie zmniejszono środki na adaptację pomieszczeń dla

celów tworzenia Żłobka nr 3. Jest to związane z dokonanymi odpłatnościami po przetargowymi.  

Lucjan Szutkowski, przewodniczący Komisji Budżetu i Rozwoju Miasta poprosił wszystkich

radnych o pytania do pani zastępcy dyrektora. 

Radni nie zadawali pytań.

Lucjan  Szutkowski,  przewodniczący  Komisji  Budżetu  i  Rozwoju  Miasta poprosił  o

przygotowanie głosowania dla Komisji Budżetu i Rozwoju Miasta.

Komisja Budżetu i Rozwoju Miasta - wyniki głosowania: ZA (5), PRZECIW (0), WSTRZYMAŁO

SIĘ    (0), BRAK GŁOSU (0), NIEOBECNY (1)

Wykaz imienny głosowania stanowi załącznik do protokołu.

Lucjan  Szutkowski,  przewodniczący  Komisji  Budżetu  i  Rozwoju  Miasta poprosił  o

przygotowanie głosowania dla Komisji Gospodarki Miejskiej.
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Komisja Gospodarki Miejskiej - wyniki głosowania: ZA (7), PRZECIW (0), WSTRZYMAŁO SIĘ

(0), BRAK GŁOSU (0), NIEOBECNY (0)

Wykaz imienny głosowania stanowi załącznik do protokołu.

Lucjan  Szutkowski,  przewodniczący  Komisji  Budżetu  i  Rozwoju  Miasta poprosił  o

przygotowanie głosowania dla Komisji Spraw Społecznych.

Komisja  Spraw Społecznych - wyniki głosowania: ZA (7), PRZECIW (0), WSTRZYMAŁO SIĘ

(0), BRAK GŁOSU (0), NIEOBECNY (3)

Wykaz imienny głosowania stanowi załącznik do protokołu.

Ad  5.    Zaopiniowanie  projektu  uchwały  Rady  Miasta  Piły  w  sprawie  przystąpienia  do  

sporządzenia  zmiany „Gminnego  programu rewitalizacji  dla  miasta  Piły  –  aktualizacja”

wraz z autopoprawką – druk nr 1251.

Projekt  uchwały  przedstawiła  Monika Czemko –  Kowalska -  Zastępca Dyrektora Wydziału

Rozwoju i Funduszy Europejskich.

Lucjan Szutkowski, Przewodniczący Komisji Budżetu i Rozwoju Miasta powitał panią zastępcę

dyrektora i poprosił o przybliżenie projektu uchwały.

Monika  Czemko  –  Kowalska -  Zastępca Dyrektora  Wydziału  Rozwoju  i  Funduszy

Europejskich powiedziała, że na początku chciałaby wprowadzić autopoprawkę do preambuły tej

uchwały na podstawie ustawy o samorządzie gminnym (Dz.U. 2024, poz.  609),  tekst jednolity.

Zmiany w „Gminnym programie dla miasta Piły – aktualizacja, które był uchwalany w lutym 2023

roku mają charakter jedynie porządkowy, kosmetyczny, polegający wyłącznie na doprecyzowaniu i

uzupełnieniu  pewnych  zapisów  w  tym  dokumencie,  tak  aby  dostosować  go  do  wymogów

formalnych  i  merytorycznych  przepisów  Unii  Europejskiej.  Znajdujemy  się  bowiem  w  nowej

perspektywie finansowej, która traktuje rewitalizację jako inny instrument terytorialny. To niesie ze

sobą dodatkowe obowiązki przy tworzeniu dokumentu rewitalizacji. Dokument ten musi zawierać

dodatkowe elementy wynikające z przepisów, podstaw prawnych dotyczących funkcjonowania w
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nowej perspektywie finansowej,  a w szczególności dotyczy to art.  29 Rozporządzenia ogólnego

Parlamentu Europejskiego i  Rady Europejskiej,  jak również art.  36,  ust.  8 ustawy o „Zasadach

realizacji  zadań  finansowanych  ze  środków  europejskich  w  perspektywie  2021  –  2027”.  Te

elementy są wyszczególnione w artykule 15 ustawy o rewitalizacji,  aktualizowanej  ostatnio we

wrześniu  2023  roku,  w  oparciu  o  przepisy  instytucji  regionalnej  zarządzającej  funduszami

europejskimi dla Wielkopolski. Opracowała ona zasady opiniowania strategii terytorialnych, w tym

gminnego  programu  rewitalizacji,  tak  aby  zadania  wpisane  w  tych  programach  mogłyby  być

finansowane z tego Programu.  Mając na uwadze te  zapisy dokonano oceny aktualności  stopnia

realizacji  GPR,  w  porozumieniu  z  Urzędem  Marszałkowskim  Województwa  Wielkopolskiego.

Zaistniała  potrzeba  doprecyzowania  zapisów formalno  –  prawnych w GPR.  Mają  one  głównie

charakter porządkowy i dotyczą doprecyzowania, określenia wskaźników, rezultatów, celów GPR.

Ocena  stopnia  aktualności  realizacji  GPR  -  u  była  przedmiotem  posiedzenia  Komitetu

Rewitalizacji, które odbyło się 3 kwietniu 2024 roku. Komitet wydał pozytywną opinię co do tego

dokumentu, a także wskazał na potrzebę zmiany programu w tym zakresie. Instytucja zarządzająca

Programem Regionalnym Funduszy Europejskich wydała pozytywną opinię przedsięwzięć ujętych

w GPR – erze w zakresie finansowania zadań własnych z tego Programu. Pani zastępca dyrektora

dodała,  że  pozwoli  to  na  wpis  do  wykazu  programów  rewitalizacji  dla  Województwa

Wielkopolskiego. 

Lucjan Szutkowski, Przewodniczący Komisji Budżetu i Rozwoju Miasta poprosił wszystkich

radnych o pytania do pani zastępcy dyrektora. 

Radna Maria Miler zadała pytanie: „Czy projekt tej uchwały jest wyrazem naszej woli aktualizacji

tego  GPR –  u?  Powiedziała,  że  projekt  uchwały  jest  ubogi  a  Rada  Miasta  Piły  ma  go  tylko

zatwierdzić, tylko nie bardzo wiadomo co”.

Monika  Czemko  –  Kowalska -  Zastępca Dyrektora  Wydziału  Rozwoju  i  Funduszy

Europejskich odpowiedziała, że ustawa o rewitalizacji mówi wprost, że każda zmiana rewitalizacji

wymaga zastosowania takiego samego trybu, jaki użyto przy jej uchwalaniu. W związku ze zmianą

zaistniałą w zapisach funduszy europejskich, odbyły się konsultacje z Urzędem Marszałkowskim z

departamentem,  który  w  imieniu  instytucji  zarządzającej  weryfikuje  te  GPR  –  y  pod  kątem

spełnienia  tych wymogów. Po dokonanej  analizie  okazało się,  że  brakuje tych zapisów. Trzeba
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wprost  zapisać  interesariuszy,  którzy  biorą  udział  we  wdrażaniu  tej  rewitalizacji.  Taka  jest

procedura,  że  Prezydent  dokonuje  oceny  stopnia  aktualizacji  tego  dokumentu,  który  następnie

przedstawiany jest na Komitecie Rewitalizacji i po uzyskaniu pozytywnej opinii Prezydent kieruje

do Rady wniosek o podjęcie stosownej uchwały. 

Lucjan Szutkowski, Przewodniczący Komisji Budżetu i Rozwoju Miasta  zapytał panią Radną

czy, udzielona odpowiedź rozwiewa powstałe wątpliwości?

Radna Maria Miler odpowiedziała, że „Trudno powiedzieć, bo jednak ja tam nie widzę żadnych

konkretnych zapisów, ale widocznie tak musi być.”

Wiceprzewodniczący Rady Miasta Piły Kazimierz Sulima dopowiedział że „Ja rozumiem pani

dyrektor,  że  my  mamy  opracowany  już  program rewitalizacji.  Teraz  dokonujemy  tylko  zmian

pewnych, które wprowadzimy po to, aby jakieś inwestycje, które chcemy aby były w toku.”

Monika  Czemko  –  Kowalska -  Zastępca Dyrektora  Wydziału  Rozwoju  i  Funduszy

Europejskich powiedziała,  że  w  lutym  ubiegłego  roku  aktualizacja  programu  uwzględniała

aktualizację  projektów uzupełniających.  Wówczas  poszerzyliśmy listę  projektów.  Wydłużyliśmy

ramę do 2030 roku. Zaktualizowaliśmy także koszty. Tak jak już wcześniej zostało powiedziane są

to zmiany o charakterze porządkowym i kosmetycznym, mającymi na celu wpis Gminy do tych

programów. Program rewitalizacji, wraz listą projektów jest oczywiście opublikowany na stronie

Biuletynu Informacji Publicznej.

Radny Marek Toboła dopowiedział, że to właśnie o to chodzi .

Lucjan Szutkowski, Przewodniczący Komisji Budżetu i Rozwoju Miasta zamknął dyskusję w

związku z brakiem dalszych pytań i poprosił o przygotowanie głosowania dla Komisji Budżetu i

Rozwoju Miasta.

Komisja Budżetu i Rozwoju Miasta - wyniki głosowania: ZA (5), PRZECIW (0), WSTRZYMAŁO

SIĘ    (0), BRAK GŁOSU (0), NIEOBECNY (1)

Wykaz imienny głosowania stanowi załącznik do protokołu.
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Lucjan Szutkowski, Przewodniczący Komisji Budżetu i Rozwoju Miasta – oddał głos Teresie

Kasior, Wiceprzewodniczącej Komisji Spraw Społecznych i poprosił o procedowanie dalszych

punktów porządku obrad.

A  d 6.    Zaopiniowanie projektu uchwały Rady Miasta  Piły  w sprawie określenia wykazu  

kąpielisk oraz sezonu kąpielowego w roku 2024, wraz z autopoprawką – druk nr 1252.

Projekt uchwały przedstawiła  Małgorzata Kaszuba - Zastępca Dyrektora Wydziału Oświaty,

Kultury i Sportu.

Teresa  Kasior,  Wiceprzewodnicząca  Komisji  Spraw  Społecznych powitała  panią  zastępcę

dyrektora i poprosiła o przybliżenie projektu uchwały,

Małgorzata Kaszuba - Zastępca Dyrektora Wydziału Oświaty, Kultury i Sportu powiedziała,

że  początku  chciałaby  wnieść  autopoprawkę  do  podstawy  prawnej  –  ustawa  o  samorządzie

gminnym (Dz.U. 2024, poz. 609) tekst jednolity. Obowiązek ustawowy zakłada, że do dnia 20 maja

każdego roku konieczne jest podjęcie stosownej uchwały w sprawie określenia wykazu kąpielisk,

oraz  sezonu  kąpielowego.  Dotyczy  ona  dwóch  kąpielisk:  pierwsze  to  OTW „Płotki”  a  drugie

kąpielisko na Jeziorze Piaszczystym.  Sezon trwa od 15 czerwca do 31 sierpnia bieżącego roku. 

Teresa Kasior, Wiceprzewodnicząca Komisji Spraw Społecznych poprosiła wszystkich radnych

o pytania do pani zastępcy dyrektora. 

Radni nie zadawali pytań.

Teresa Kasior, Wiceprzewodnicząca Komisji Spraw Społecznych poprosiła o   przygotowanie

głosowania dla Komisji Spraw Społecznych.

`

Komisja  Spraw Społecznych - wyniki głosowania: ZA (7), PRZECIW (0), WSTRZYMAŁO SIĘ
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(0 ), BRAK GŁOSU (0), NIEOBECNY (3)

Wykaz imienny głosowania stanowi załącznik do protokołu.

Ad    7.     Zaopiniowanie  projektu  uchwały  Rady  Miasta  Piły  zmieniającej  Uchwałę  Nr  

XLIV/462/21 Rady Miasta Piły z dnia 8   czerwca 2021r. w sprawie przyjęcia do realizacji  

Gminnego Programu Przeciwdziałania Przemocy w Rodzinie oraz   Ochrony Ofiar Przemocy  

w Rodzinie w Pile na lata 2021-2025, wraz z autopoprawką – druk nr 1245.

Projekt  uchwały  przedstawiła  Marzena  Berndt  –  Zastępca  Dyrektora  Miejskiego  Ośrodka

Pomocy Społecznej w Pile.

Teresa  Kasior,  Wiceprzewodnicząca  Komisji  Spraw  Społecznych  powitała  panią  zastępcę

dyrektora i poprosiła o przybliżenie projektu uchwały.

Marzena  Berndt  -   Zastępca  Dyrektora  Miejskiego  Ośrodka  Pomocy  Społecznej  w  Pile

powiedziała,  że  na  początku chciałaby wnieść  autopoprawkę do podstawy prawnej  –  ustawa o

samorządzie gminnym tekst jednolity (Dz.U. 2024, poz. 609). Projekt uchwały wprowadza zmiany

porządkujące.  W  2021  roku  podjęta  została  uchwała,  która  wprowadzała  „Gminny  Program

Przeciwdziałania Przemocy w Rodzinie w Pile na lata 2021 – 2025”.      9 marca 2024 roku weszła

w życie ustawa o zmianie ustawy o przeciwdziałaniu przemocy w rodzinie, oraz zmianie niektórych

ustaw, która wprowadziła zmianę terminologii użytej w przedmiotowej ustawie, w związku z czym

nastąpiła konieczność zmiany tej uchwały. W ustawie nastąpiła zmiana nazewnictwa w stosunku do

pojęć:  „przemoc  w rodzinie”,  „sprawca  przemocy  w rodzinie”,  „ofiara  przemocy  w rodzinie”.

Zastąpiono je następującymi pojęciami: „przemoc domowa”, „sprawca stosujący przemoc”, „ofiara

doznająca przemocy”. Ustawa ta wprowadziła nową definicję przemocy domowej, w związku z

czym w przedmiotowej uchwale dostosowujemy słownictwo do tego obowiązującego w ustawie.

Teresa Kasior, Wiceprzewodnicząca Komisji Spraw Społecznych poprosiła wszystkich radnych

o pytania do pani zastępcy dyrektora. 

Teresa Kasior, Wiceprzewodnicząca Komisji Spraw Społecznych zamknęła dyskusję w związku
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z brakiem dalszych pytań i poprosiła o przygotowanie głosowania dla Komisji  Spraw Społecznych.

Komisja  Spraw Społecznych - wyniki głosowania: ZA (7), PRZECIW (0), WSTRZYMAŁO SIĘ

(0), BRAK GŁOSU (0), NIEOBECNY (3)

Wykaz imienny głosowania stanowi załącznik do protokołu.

Ad  8.    Zaopiniowanie  projektu  uchwały  Rady  Miasta  Piły  w  sprawie  szczegółowych  

warunków przyznawania, odpłatności, wymiaru i zakresu usług sąsiedzkich oraz sposobu

rozliczania wykonywania takich usług, wraz z autopoprawką – druk nr 1246.

Projekt  uchwały  przedstawiła  Marzena  Berndt  -  Zastępcę  Dyrektora  Miejskiego  Ośrodka

Pomocy Społecznej w Pile.

Teresa  Kasior,  wiceprzewodnicząca  Komisji  Spraw  Społecznych  poprosiła  panią  zastępcę

dyrektora o przybliżenie projektu uchwały.

Marzena  Berndt  -  Zastępca  Dyrektora  Miejskiego  Ośrodka  Pomocy  Społecznej  w  Pile

powiedziała,  że  również  w  tym  przypadku  chciałaby  zacząć  od  autopoprawki,  w  związku  z

nowelizacją ustawy o samorządzie gminnym (Dz. U 2024, poz. 609) tekst jednolity. Pani zastępca

dyrektora przedstawiła projekt uchwały,  który wprowadza dodatkowy pakiet  usług wsparcia dla

osób  długotrwale  chorych,  starszych  i  niepełnosprawnych  w  postaci  usług  opiekuńczych  –

sąsiedzkich. Ustawa o zmianie ustawy o pomocy społecznej, oraz o zmianie niektórych ustaw z

dnia  28  lipca  2023 roku  dała  gminom możliwość  oferowania  takiego  wsparcia,  dla  osób  tego

wymagających. Projekt uchwały także wskazuje na to w jakim zakresie ta pomoc sąsiedzka może

być realizowana, a także w jakim zakresie usługi te mogą być realizowane w okresie 7 dni. Limit

wynosi  14  godzin  miesięcznie.  Zakres  pomocy  jest  określany  indywidualnie  w  stosunku  do

zgłaszanych potrzeb. Koszt jednej godziny usługi sąsiedzkiej ustala się na dany rok w wysokości

minimalnej stawki godzinowej ogłoszonej w Rozporządzeniu Rady Ministrów w sprawie określenia

minimalnego  wynagrodzenia  za prace,  oraz  określenia  minimalnej  stawki  godzinowej

obowiązujących  w danym roku kalendarzowym.  Minimalna  stawka godzinowa wynosi  obecnie

27,70 zł, a od 1 lipca 2024 roku wynosić będzie  28,10 zł. Projekt uchwały określa także zasady

ponoszenia  odpłatności.  Wysokość  odpłatności  uzależniona  jest  od  sytuacji  materialnej  osoby
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korzystającej z tej formy wsparcia. Pełen zakres i zasady udzielania odpłatności określa projekt tej

uchwały, a także zasady udzielania zwolnień od odpłatności za usługi opiekuńcze.

Teresa Kasior, wiceprzewodnicząca Komisji Spraw Społecznych poprosiła wszystkich radnych o

pytania do pani zastępcy dyrektora. 

Radna Maria Miler  zadała pytanie „Jak to wygląda w praktyce, czy dużo osób korzystało z tej

formy wsparcia”?

Marzena  Berndt  -  Zastępca  Dyrektora  Miejskiego  Ośrodka  Pomocy  Społecznej  w  Pile

odpowiedziała,  że  doświadczenia  praktycznego  jeszcze  nie  mamy.  Jesteśmy na  etapie  pilotażu,

zbierania  danych.  Miejski  Ośrodek  Pomocy  Społecznej  w  Pile  wystąpił  z  wnioskiem  o

dofinansowanie w ramach „Korpusu Wsparcia Seniorów - Moduł 1” i otrzymał informację zwrotną,

że dofinansowanie zostanie przyznane, lecz w niższej kwocie, niż było zapotrzebowanie.

Teresa  Kasior,  wiceprzewodnicząca  Komisji  Spraw Społecznych  zadała  pytanie:  „Procedurą

całości  tego projektu będzie się  zajmował Miejski  Ośrodek Pomocy Społecznej.  Czy realizacja

projektu będzie wspomagana przez inne organizacje uczestniczące w tym projekcie”?

Marzena  Berndt  -  Zastępca  Dyrektora  Miejskiego  Ośrodka  Pomocy  Społecznej  w  Pile

odpowiedziała,  że tego rodzaju obowiązek organizowania wsparcia spoczywa na MOPS w Pile.

Planowane jest zatrudnienie koordynatora, który czuwać będzie nad realizacją tego projektu.

Radna  Maria  Miler  zadała  pytanie  „Czy  te  usługi  opiekuńcze  będzie  można  łączyć  z  tymi

usługami pomocy sąsiedzkiej”?

Marzena  Berndt  -  Zastępca  Dyrektora  Miejskiego  Ośrodka  Pomocy  Społecznej  w  Pile

odpowiedziała,  że  usługi  pomocy  sąsiedzkiej  są  jakby  uzupełnieniem usług  opiekuńczych,  aby

osobę  wymagającą  wsparcia  jak  najdłużej  zatrzymać  w swoim środowisku.  Projekt  ten  jest  w

pierwszej  kolejności  skierowany  do  osób  samotnych,  które  nie  mogą  liczyć  na  jakiekolwiek

wsparcie.  
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Teresa Kasior, wiceprzewodnicząca Komisji Spraw Społecznych zamknęła dyskusję w związku

z brakiem dalszych pytań i poprosiła o przygotowanie głosowania dla  Komisji Spraw Społecznych.

Komisja  Spraw Społecznych - wyniki głosowania: ZA (7), PRZECIW (0), WSTRZYMAŁO SIĘ

(0), BRAK GŁOSU (0), NIEOBECNY (3)

Wykaz imienny głosowania stanowi załącznik do protokołu.

A  d    9.     Zaopiniowanie  projektu  uchwały  Rady  Miasta  Piły  zmieniającej  Uchwałę  Nr  

LXVII/687/22  Rady  Miasta  Piły  z  dnia  29  listopada  2022r.  w  sprawie  ustalenia

szczegółowych zasad ponoszenia odpłatności za pobyt w mieszkaniu chronionym, wraz z

autopoprawką – druk nr 1247.

Projekt  uchwały  przedstawiła  Marzena  Berndt  –  Zastępca  Dyrektora  Miejskiego  Ośrodka

Pomocy Społecznej w Pile.

Teresa  Kasior,  Wiceprzewodnicząca  Komisji  Spraw  Społecznych  poprosiła  panią  zastępcę

dyrektora o przybliżenie projektu uchwały.

Marzena  Berndt  -  Zastępca  Dyrektora  Miejskiego  Ośrodka  Pomocy  Społecznej  w  Pile

powiedziała,  że  również  w  tym  przypadku  chciałaby  zacząć  od  autopoprawki,  w  związku  z

nowelizacją ustawy o samorządzie gminnym (Dz. U 2024, poz. 609) tekst jednolity. To jest projekt

uchwały o charakterze porządkującym, ponieważ ustawa o zmianie ustawy o pomocy społecznej,

oraz o zmianie niektórych ustaw z dnia 28 lipca 2023 roku zmieniła terminologię,  Do tej pory

funkcjonowało  nazewnictwo  „mieszkania  chronione”,  które  zostało  zmienione  na  „mieszkania

treningowe” i do usystematyzowania tych zmian zmierza ten projekt uchwały.  

Teresa Kasior, wiceprzewodnicząca Komisji Spraw Społecznych poprosiła wszystkich radnych o

pytania do pani zastępcy dyrektora.

Teresa Kasior, wiceprzewodnicząca Komisji Spraw Społecznych zadała pytanie: „Jakie warunki

będą musiały być spełnione przy tym nowym nazewnictwie, aby skorzystać z pomocy”? 
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Marzena  Berndt  -  Zastępca  Dyrektora  Miejskiego  Ośrodka  Pomocy  Społecznej  w  Pile

odpowiedziała,  że  w  tym  momencie  gmina  Piła  stara  się  o  pozyskanie  takich  mieszkań

treningowych. Są przeznaczone łącznie dla czterech osób. Jedno z nich powstało w 2022 roku, a

drugie w 2023 roku. Jedno z nich przeznaczone jest dla dwóch mężczyzn, drugie dla dwóch kobiet.

Planuje się rozwój tych możliwości i  uruchomienie kolejnego mieszkania treningowego. Każdy

musi  mieć oddzielny pokój,  a  część wspólna to kuchnia i  łazienka.  Warunki bytowe są bardzo

dobre. 

Teresa Kasior, Wiceprzewodnicząca Komisji Spraw Społecznych zamknęła dyskusję w związku

z brakiem dalszych pytań i poprosiła o przygotowanie głosowania dla  Komisji Spraw Społecznych.

Komisja  Spraw Społecznych - wyniki głosowania: ZA (7), PRZECIW (0), WSTRZYMAŁO SIĘ

(0), BRAK GŁOSU (0), NIEOBECNY (3)

Wykaz imienny głosowania stanowi załącznik do protokołu.

Teresa  Kasior,  Wiceprzewodnicząca  Komisji  Spraw  Społecznych  oddała  głos  Markowi

Andruszkiewiczowi,  Przewodniczącemu  Komisji  Gospodarki  Miejskiej i  poprosiła  o

procedowanie kolejnych punktów porządku obrad.

Ad    10.     Zaopiniowanie  projektu  uchwały  Rady  Miasta  Piły  w  sprawie  uchwalenia  

wieloletniego  planu  rozwoju  i  modernizacji  urządzeń  wodociągowych  i  urządzeń

kanalizacyjnych na lata 2024 – 2026, wraz z autopoprawką – druk nr 1250.

Informację przedstawił  Mariusz Bednarczyk,  Prezes  Miejskich Wodociągów i  Kanalizacji  w

Pile.

Marek Andruszkiewicz, Przewodniczący Komisji Gospodarki Miejskiej powitał pana prezesa i

poprosił o przybliżenie projektu uchwały.

Mariusz Bednarczyk, Prezes Miejskich Wodociągów i Kanalizacji  w Pile  powiedział,  że  na

początek autopoprawka w związku z nowelizacją ustawy o samorządzie gminnym (Dz. U 2024,
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poz. 609) tekst jednolity.  Plan w skrócie zwany planem inwestycyjnym stanowi dokument, który

jest kompromisem pomiędzy potrzebami, a możliwościami spółki. Były to wyważone proporcje.

Niestety obecnie te proporcje uległy zaburzeniu, gdyż  potrzeby są duże, a możliwości inwestycyjne

spółki znacznie zmalały. Wniosek  o aktualizację cen, kierowany do Prezesa Wód Polskich został

po dwóch latach odrzucony. Spółka na przestrzeni ostatnich dwóch lat notuje stratę bilansową, a jest

to  spółka   prawa  handlowego.  W przypadku,  gdy  ta  strata  narasta,  zarząd  jednoosobowy  jest

zmuszony  podejmować  pewne  kroki.  W  ostatnim  czasie  udało  się  wdrożyć  drastyczny  plan

oszczędnościowy, który tnie wszystkie możliwe koszty. Strata wciąż się pogłębia, jest już dokonana

symulacja na rok 2024. Wynika z niej, że nic się nie zmieni, bo aktualizacja taryfy za dostarczanie

wody  i  odprowadzenie  ścieków  nastąpi  dopiero  w  sierpniu  bieżącego  roku.  Sytuacja  ta  ma

odzwierciedlenie  w  tym,  że  możliwości  spółki  są  coraz  mniejsze  zarówno  pod  względem

inwestycyjnym, jak i eksploatacyjnym. Możliwości eksploatacyjne mają fundamentalne znaczenie,

gdyż decydują o tym czy będzie dostarczona woda do ich odbiorców. Pan prezes nadmienił, że były

sytuacje,  że  w  niektórych  wodociągach  wody  po  prostu  zabrakło  .  W związku  z  tym  ciężar

działalności  spółki  został  przerzucony  na  eksploatację.  Spółka  działa  na  mocy  ustawy  „O

zbiorowym  zaopatrzeniu  w  wodę  i  odprowadzaniu  ścieków”.  Ustawa  nakłada  cały  szereg

obowiązków: zaopatrzenie w wodę, ciągłość zaopatrzenia w wodę, woda musi być zdatna do picia.

Do tego konieczny jest ciągły odbiór ścieków, gdyż gdyby go nie było, groziło by to wystąpieniem

epidemii.  Pan prezes  nadmienił,  że  spółka  w tym trudnym okresie  ostatnich  dwóch lat  bardzo

dobrze wywiązała  się ze swoich zadań. Niestety,  stało się tak kosztem ograniczenia inwestycji.

Plan inwestycyjny  rozwoju i modernizacji urządzeń wodociągowych i urządzeń kanalizacyjnych na

lata 2024 – 2026 został  opracowany po wnikliwej  analizie  potrzeb inwestycyjnych spółki,  oraz

potrzeb  wynikających  z  rozwoju  miasta  Piły.  W związku  z  tym  wieloletni  plan  inwestycyjny

uwzględnia kontynuację rozpoczętych już inwestycji,  propozycję nowych inwestycji,  planowane

nakłady na tzw. nakłady inwestycyjne, jak również uwzględnia obowiązek spełnienia określonych

wymogów  prawa  wodnego,  gospodarowania  odpadami,  oraz  wymogów  zawartych  w  różnych

rozporządzeniach  wykonawczych,  którym  podlega  spółka.  Jeśli  chodzi  o  sieci  to  plany  są  w

zakresie wszystkich: sieci wodociągowej, sieci kanalizacji sanitarnej, sieci kanalizacji deszczowej.

w zakresie inwestycji sieciowych zarząd spółki planuje budowę sieci  wodociągowych o łącznej

długości 9,4 km,  w zakresie kanalizacji sanitarnej 7,4 km sieci, a w zakresie kanalizacji deszczowej

1,6 km. Razem daje to ponad 18 km nowych sieci. Jeśli chodzi o wody opadowe, czy kanalizację

deszczową to nowe inwestycje będą przeprowadzone po otrzymaniu środków z Krajowego Planu

Odbudowy. Będą to środki przyznane w formie pożyczki. Pożyczki te nie będą umarzane, tylko
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objęte dwoma korzystnymi obwarowaniami: oprocentowanie stałe w wysokości 1% w skali roku,

oraz  możliwość  rozłożenia  spłaty  na  okres  20  lat.  Jeśli  chodzi  o  sieć  wodociągową to  należy

podkreślić, że dostęp do wody z sieci ma już ponad 95% mieszkańców Piły.  Jest to bardzo wysoki

współczynnik, który często utrudniał pozyskiwanie dofinansowania ze środków zewnętrznych. Pan

prezes podkreślił, że na szczęście w KPO nie ma takich obostrzeń. Długość sieci wodociągowych

przekroczyła 230 km w Pile. Jeśli chodzi o zaopatrzenie w wodę, możliwości ujęcia, podania tej

wody to Piła posiada 15 studni podstawowych, 3 studnie rezerwowe. Teoretyczna wydajność tych

studni to jest  22.000 m3 na dobę. Te studnie nigdy nie mogą pracować równocześnie, dlatego ich

praktyczna wydajność wynosi  16.000 m3 na dobę. To daje spory zapas,  bo zapotrzebowanie na

wodę w Pile spada i wynosi około  11.000 m3 na dobę. Przewidziane są ponadto remonty dwóch

studni  w Dobrzycy.  Remont  jest  konieczny,  ponieważ przez  zapychanie  się  złoża,  pobór wody

spada z 70 m3 do 30 m3 na godzinę. Na remonty spółka planuje przeznaczyć kwotę 220.000 zł. Pan

prezes zaznaczył, że gdyby Gmina Piła chciała wybudować nową studnię o głębokości 70 – 90

metrów z pełnym uzbrojeniem, z podłączeniem do kolektora,  to  koszt inwestycji  wyniósłby od

700.000 zł  do  1.000.000 zł.  Jeśli  chodzi  o  dostęp  mieszkańców  do  sieci  kanalizacyjnych  to

współczynnik wynosi  98,28%. Z powodu tego, że współczynnik jest tak wysoki, spółka również

nie  mogła  otrzymać  dofinansowania  ze  środków  zewnętrznych.  Jeśli  chodzi  o  kanalizację

deszczową to tam gdzie grunt na to pozwala to trzeba wody opadowe odprowadzać we własnym

zakresie. Wybudowana sieć deszczowa w Pile ma długość ponad 140 km. Do tego dodać należy 31

istniejących przyłączy, oraz 5 przepompowni wody. Do prawidłowego funkcjonowania kanalizacji

sanitarnej, konieczne jest cykliczne czyszczenie separatorów. Obecnie koszt takiej usługi oscyluje

w granicy 100.000 zł. Do najważniejszych zadań spółki należy zaliczyć:dokończenie budowy sieci

wodociągowej  i  kanalizacyjnej  w  obrębie  ulic  Jastrzębiej,  Ceramicznej  i  Przepiórczej.  Termin

realizacji  inwestycji  został  przesunięty,  pierwotnie zadanie miało zostać zakończone do dnia 31

marca  2024  r.  Oprócz  tego  kolejne  zadania  obejmują  między  innymi:  rozbudowę  sieci

kanalizacyjnej  i  deszczowej  w rejonie  Osiedla  Koszyce  –  K1 i  K2.  Planowane tam jest  1.870

metrów kanalizacji sanitarnej i 1.560 metrów kanalizacji deszczowej. Kolejną tego typu inwestycją

jest  budowa sieci wodociągowej, wraz z przyłączami w rejonie ulicy Miedzianej i Spiżowej – 950

metrów. Zaplanowano ponadto budowę ponad pół  kilometra sieci  wodociągowych,  sanitarnych,

oraz 700 metrów sieci deszczowej. Ograniczenia inwestycyjne podyktowane są kondycją finansową

spółki. Na cele inwestycyjne spółka planuje przeznaczyć ponad  26.000.000 zł.  pochodzących ze

źródeł własnych jak i kredytów.
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Marek Andruszkiewicz,  Przewodniczący Komisji  Gospodarki  Miejskiej poprosił  wszystkich

radnych o pytania do pana prezesa. 

Lucjan  Szutkowski,  Przewodniczący  Komisji  Budżetu  i  Rozwoju  Miasta  powiedział,  że

„Zgadza się z prezesem Bednarczykiem, że inwestycje w tym zakresie są kluczowe, ale za wodę

jednak zawsze płacą mieszkańcy i  tu  pojawia się  pytanie jaki  będzie przyrost  tej  opłaty,  jeżeli

oczekiwania  wobec  Wód  Polskich  się  spełnią”.  Pan  Przewodniczący  zadał  pytania:  „Jaki  Pan

prognozuje przyrost opłaty za wodę i ścieki w sierpniu 2024 roku, aby plany inwestycyjne spółki

stały się realne”? „Co z terenami przy ul. Chopina”?

Mariusz Bednarczyk, Prezes Miejskich Wodociągów i Kanalizacji  w Pile odpowiedział, że jeśli

chodzi o nieruchomość przy ul. Chopina, to został sporządzony operat szacunkowy, odbyły się trzy

przetargi. Ostatni został ogłoszony 17 kwietnia 2024 r. Na chwilę obecną nie są one rozstrzygnięte.

Wycena  działki  wynosi  7.300.000 zł.  Jest  to  duży  teren  mający  kilkaset  metrów,  położony  w

atrakcyjnym miejscu. Pan prezes powiedział, że ma nadzieję, że uda się sprzedać tę nieruchomość

do końca roku, a pieniądze pozyskane ze sprzedaży zostaną przeznaczone na inwestycje. Na pytanie

odnośnie wzrostu taryf,  pan prezes odpowiedział,  że  jeśli  Rada uchwali  projekt  tej  uchwały,  to

koszty amortyzacji wzrosną o 0,2% w 2024 roku, 0,9% w 2025 roku, a 1,4% w 2026 r. Takie to

będzie miało przełożenie na wzrost ceny.

Lucjan  Szutkowski,  Przewodniczący  Komisji  Budżetu  i  Rozwoju  Miasta  powiedział,  że

„Decydują  także  inne  czynniki.  Spółka  aby  normalnie  funkcjonować  i  inwestować  potrzebuje

podwyżki o 28%. Czy Pan to potwierdza”?

Mariusz Bednarczyk, Prezes Miejskich Wodociągów i Kanalizacji  w Pile odpowiedział, że nie

do końca potwierdza, gdyż zgodnie z nowym planem taryfowym zapadła decyzja, aby te koszty

rozłożyć w czasie. W okresie kilku najbliższych lat cena wzrosłaby o 25%. Natomiast energetyka

podniosła ceny aż o 120%. 

Lucjan  Szutkowski,  Przewodniczący  Komisji  Budżetu  i  Rozwoju  Miasta  powiedział,  że

„Należy  mieć  świadomość  że  średni  wzrost  opłaty  za  wodę  i  odprowadzanie  ścieków o  25%

spowoduje średni wzrost czynszów o 10%. Są to czynniki wzajemnie napędzające się”
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Pełniąca  funkcję  Prezydenta  Miasta  Piły  Beata  Dudzińska  powiedziała,  że  pełna  zgoda,

mieliśmy  na  przestrzeni  ostatnich  lat  wiele  podwyżek.  Mieliśmy  wzrost  inflacji,  wzrost  płacy

minimalnej i innych kosztów. Do prawidłowego rozwoju spółki i do przeprowadzenia planowanych

inwestycji konieczne jest uwolnienie cen.

Radny Marek Toboła powiedział, że chciałby, aby przedsiębiorstwo wróciło do takiego potencjału

inwestowania, jaki obowiązywał przed 2022 rokiem. Opóźnienie realizacji tego co planowaliśmy

wynosi 3 lata. W jakim czasie Pan prezes widziałby odbudowanie potencjału inwestycyjnego spółki

przed 2022 rokiem?

Mariusz  Bednarczyk,  Prezes  Miejskich  Wodociągów  i  Kanalizacji  w  Pile odpowiedział,  że

istnieją  przykłady  gmin,  którym Wody  Polskie  zaakceptowały  wniosek  o  aktualizację  taryf  na

poziomie 30%. To pokazuje,że wszyscy mieli problemy. W tej chwili czekamy na środki z KPO,

które  posłużą  do  refinansowania  wcześniejszych inwestycji,  które  były  realizowane w czerwcu

2022 roku. Pan prezes powiedział,  że prawdopodobnie w sierpniu 2024 r.  będzie miała miejsce

nowelizacja  ustaw  –  „Prawo  wodne”  i  ustawy  „O  zbiorowym  zaopatrzeniu  w  wodę  i

odprowadzania ścieków” i kompetencja uchwalania taryf wróci do rad. Nie wiadomo tylko, czy raz

w roku, czy raz na 3 lata.

Przewodniczący Komisji Gospodarki Miejskiej Marek Andruszkiewicz powiedział zaniechania

Wód Polskich i RZGW Bydgoszcz w zakresie aktualizacji taryf za wodę będą wywoływać poważne

reperkusje w przyszłości. 

Radna  Magdalena  Pabich zadała  pytanie:  „Deklarował  się  Pan  w  telewizji  w  sprawie

przeprowadzenia odwodnienia na ulicy Równej i Dalekiej.  Nie ma tego w ogóle tutaj  w planie

inwestycyjnym. Czy są w tym kierunku prowadzone jakieś badania i działania”?

Mariusz  Bednarczyk,  Prezes  Miejskich  Wodociągów  i  Kanalizacji  w  Pile odpowiedział,  że

zostały  zlecone  badania  geologiczne  i  spodziewa  się  operatu  pod  koniec  maja.  Dopiero  po

zapoznaniu  się  z  tym  operatem,  będzie  można  przystąpić  do  zmian  w  planie  inwestycyjnym.

Konieczne będzie połączenie odwodnienia wód deszczowych, z odwodnieniem wód gruntowych.

Nieostrożne odprowadzenie wód może skutkować destabilizacją terenu. 
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Maria Maria Miler  podziękowała za przygotowanie informacji i  zadała pytanie „W 2021 roku

mówił  Pan,  że  jeżeli  uda  się  odsprzedać  bazę  MWiK przy  ul.  Chopina,  to  cena  za  wodę  dla

mieszkańców”. „O ile wzrosną straty?” Pani Radna zapytała o awaryjny stan sieci – ul. Miedziana i

Spiżowa. „Skoro wiecie, że tam tak często dochodzi do awarii, to dlaczego tak długo czekacie z

remontem”?  

Mariusz Bednarczyk, Prezes Miejskich Wodociągów i Kanalizacji w Pile odpowiedział, że jeśli

chodzi do konstruowania planu, również pod kątem planowanych modernizacji to z jednej strony

mamy jakieś pieniądze, a z drugiej strony określone potrzeby. Pojawia się wtedy dylemat, które

potrzeby są najpilniejsze. 

Przewodniczący Komisji  Gospodarki Miejskiej  Marek Andruszkiewicz zamknął  dyskusję  w

związku z brakiem dalszych pytań i poprosiło przygotowanie głosowania dla Komisji Gospodarki

Miejskiej.

Komisja Gospodarki Miejskiej - wyniki głosowania: ZA (5), PRZECIW (0), WSTRZYMAŁO SIĘ

(1), BRAK GŁOSU (1), NIEOBECNY (0)

Wykaz imienny głosowania stanowi załącznik do protokołu.

Marek  Andruszkiewicz,  Przewodniczący  Komisji  Gospodarki  Miejskiej   –  oddał  głos

Lucjanowi  Szutkowskiemu,  Wiceprzewodniczącemu  Komisji  Skarg,  Wniosków  i  Petycji i

poprosił o procedowanie dalszych punktów porządku obrad.

Ad 11.  Zaopiniowanie projektu uchwały Rady Miasta Piły w sprawie rozpatrzenia petycji,

wraz z autopoprawką – druk nr 1254.

Projekt  uchwały  przedstawił  Lucjan  Szutkowski,  Wiceprzewodniczący  Komisji  Skarg,

Wniosków i Petycji.

22



Lucjan Szutkowski, Wiceprzewodniczący Komisji Skarg, Wniosków i Petycji.  powiedział, że

pierwsza petycja – druk nr 1254, w sprawie nieuwzględnienia petycji osoby anonimowej w sprawie

odrzucenia  koncepcji  przebudowy ul.  Żeleńskiego  4.  Petycja  była  przedmiotem obrad  Komisji

Skarg, Wniosków i Petycji w dniu 11 kwietnia 2024 r. Komisja zaopiniowała przedmiotową petycję

jako niezasadną. Petycja jest przedmiotem konsultacji z mieszkańcami i rekomenduje się, aby to

zadanie inwestycyjne ująć w budżecie miasta Piły w roku 2025.  

Marek  Andruszkiewicz  Przewodniczący  Komisji  Gospodarki  Miejskiej poprosił  wszystkich

radnych o pytania odnośnie do projektu uchwały.

Radni nie zadawali pytań.

Przewodniczący  Komisji  Gospodarki  Miejskiej  Marek  Andruszkiewicz  poprosił

o przygotowanie głosowania dla Komisji Gospodarki Miejskiej.

Komisja Gospodarki Miejskiej - wyniki głosowania: ZA (4), PRZECIW (0), WSTRZYMAŁO SIĘ

(1), BRAK GŁOSU (2), NIEOBECNY (0)

Wykaz imienny głosowania stanowi załącznik do protokołu.

Ad 12.    Zaopiniowanie projektu uchwały Rady Miasta Piły w sprawie przekazania skargi  

według właściwości, wraz z autopoprawką – druk nr 1255.

Projekt  uchwały  przedstawił  Lucjan  Szutkowski,  Wiceprzewodniczący  Komisji  Skarg,

Wniosków i Petycji.

Lucjan Szutkowski, Wiceprzewodniczący Komisji Skarg, Wniosków i Petycji  powiedział, że

projekt uchwały w sprawie przekazania skargi wg właściwości również był przedmiotem obrad

Komisji  Skarg,  Wniosków i  Petycji.  Dotyczy trzech anonimowych osób.  Dotyczy on skargi  na

działanie Prezydenta Miasta Piły w sprawie rażącego naruszenia przepisów wynikających z art. 24

KPA, Członkowie Komisji Skarg, Wniosków i Petycji na posiedzeniach w dniach 15 marca i 11

kwietnia po przeanalizowaniu zapisów skarżących, uznała, że Rada Miasta Piły nie jest właściwa co

do rozpatrzenia przedmiotowej skargi i postanowiła przekazać skargę do organu na którym toczy
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się postępowanie.

Marek  Andruszkiewicz  Przewodniczący  Komisji  Gospodarki  Miejskiej poprosił  wszystkich

radnych o pytania odnośnie do projektu uchwały.

Radni nie zadawali pytań.

Przewodniczący  Komisji  Gospodarki  Miejskiej  Marek  Andruszkiewicz  poprosił

o przygotowanie głosowania dla Komisji Gospodarki Miejskiej.

Komisja Gospodarki Miejskiej - wyniki głosowania: ZA (5), PRZECIW (0), WSTRZYMAŁO SIĘ

(0), BRAK GŁOSU (2), NIEOBECNY (0)

Ad 13.   Zaopiniowanie projektu uchwały Rady Miasta Piły w sprawie rozpatrzenia skargi na  

Zarząd Dróg i Zieleni w Pile, wraz z autopoprawką – druk nr 1256.

Projekt  uchwały  przedstawił  Lucjan  Szutkowski,  Wiceprzewodniczący  Komisji  Skarg,

Wniosków i Petycji.

Lucjan Szutkowski, Wiceprzewodniczący Komisji Skarg, Wniosków i Petycji  powiedział, że

pan X, który w dniu 22 lutego 2024 roku złożył skargę na pisma z Zarządu Dróg i Zieleni. Komisja

Skarg,  Wniosków i Petycji  na posiedzeniu w dniu 11 kwietnia 2024 roku po przeanalizowaniu

zarzutów skarżącego  i  biorąc  pod  uwagę  złożone  wyjaśnienia  uznała,  że  zarzut  o  zaniedbanie

jednostki poprzez brak odpowiedzi na pisma za uzasadniony.

Miron Tadych – Dyrektor Zarządu Dróg i Zieleni w Pile zabrał głos i powiedział, że faktycznie

doszło do błędu i braku odpowiedzi na piśmie panu X. Jest to osoba, która bardzo często zwraca się

Zarządu  Dróg  i  Zieleni  z  prośbami  o  interwencję.  Otrzymywała  ona  telefoniczne  odpowiedzi.

Sprawa dotyczy remontu sięgacza przy ul. Żeleńskiego w Pile.

Marek  Andruszkiewicz  Przewodniczący  Komisji  Gospodarki  Miejskiej poprosił  wszystkich

radnych o pytania odnośnie do projektu uchwały.
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Radni nie zadawali pytań.

Przewodniczący  Komisji  Gospodarki  Miejskiej  Marek  Andruszkiewicz  poprosił

o przygotowanie głosowania dla Komisji Gospodarki Miejskiej.

Komisja Gospodarki Miejskiej - wyniki głosowania: ZA (5), PRZECIW (1), WSTRZYMAŁO SIĘ

(0), BRAK GŁOSU (1), NIEOBECNY (0)

A  d 14.   Zaopiniowanie projektu uchwały Rady Miasta Piły w sprawie rozpatrzenia skargi na  

pełniącą funkcję Prezydenta Miasta Piły, wraz z autopoprawką – druk nr 1257

Projekt  uchwały  przedstawił  Lucjan  Szutkowski,  Wiceprzewodniczący  Komisji  Skarg,

Wniosków i Petycji.

Lucjan Szutkowski, Wiceprzewodniczący Komisji Skarg, Wniosków i Petycji  powiedział, że

projekt uchwały był przedmiotem obrad Komisji Skarg, Wniosków i Petycji w dniu 11 kwietnia

2024  r.  Kolejna  skarga  złożona  w  dniu  7  marca  2024  r.  przez  panie  X  na  pełniącą  funkcję

Prezydenta Miasta Piły w przedmiocie niegospodarności i  marnotrawienia środków publicznych

wydatkowanych  w  kwocie  6.000  zł  na  pracę  geodety  w  postępowaniu  o  rozgraniczenie

nieruchomości,  oraz  zabezpieczenie  kwoty  50.000 zł  w  budżecie  miasta  Piły  w  2024  roku  na

pokrycie kosztów ewentualnego zastępstwa procesowego w związku ze sprawą o rozgraniczenie

nieruchomości.  Komisja Skarg, Wniosków i Petycji na posiedzeniu w dniu 11 kwietnia 2024 roku

po  przeanalizowaniu  zarzutów  skarżących  i  biorąc  pod  uwagę  złożone  wyjaśnienia  uznała,  że

zarzuty zabezpieczenia kwoty 50.000 zł w budżecie miasta Piły w 2024 roku, na pokrycie kosztów

ewentualnego zastępstwa procesowego, w związku ze sprawą o rozgraniczenie nieruchomości za

nieuzasadnione.  Komisja  uznała,  że  Rada  Miasta  Piły  nie  jest  merytorycznie  właściwa  do

rozpatrzenia zarzutów tej skargi i przekazała skargę do Samorządowego Kolegium Odwoławczego

w Pile, celem jej rozpatrzenia.

Marek  Andruszkiewicz  Przewodniczący  Komisji  Gospodarki  Miejskiej poprosił  wszystkich

radnych o pytania odnośnie do projektu uchwały.
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Radni nie zadawali pytań.

Przewodniczący  Komisji  Gospodarki  Miejskiej  Marek  Andruszkiewicz  poprosił

o przygotowanie głosowania dla Komisji Gospodarki Miejskiej.

Komisja Gospodarki Miejskiej - wyniki głosowania: ZA (6), PRZECIW (0), WSTRZYMAŁO SIĘ

(0), BRAK GŁOSU (1), NIEOBECNY (0)

A  d 15.   Zaopiniowanie projektu uchwały Rady Miasta Piły w sprawie przekazania wniosku  

według właściwości – druk nr 1258.

Projekt  uchwały  przedstawił  Lucjan  Szutkowski,  Wiceprzewodniczący  Komisji  Skarg,

Wniosków i Petycji.

Lucjan Szutkowski, Wiceprzewodniczący Komisji Skarg, Wniosków i Petycji  powiedział, że

projekt uchwały wiąże się z wnioskiem złożonym do Rady Miasta Piły 02 lutego 2024 przez pana X

w  sprawie  przywrócenia  umowy  dzierżawy.  Wniosek  był  przedmiotem  obrad  Komisji  Skarg,

Wniosków i Petycji w dniu 11 kwietnia 2024 roku  Komisja Skarg, Wniosków i Petycji na tym

posiedzeniu po przeanalizowaniu treści wniosku i biorąc pod uwagę złożone wyjaśnienia uznała, że

umowa dzierżawy wygasła z dniem 31 grudnia 2023 roku, uznała że Rada Miasta Piły nie jest

właściwa do rozpatrzenia tego wniosku i przekazała przedmiotowy wniosek do rozpatrzenia przez

Prezydenta Miasta Piły, wg właściwości.

Marek  Andruszkiewicz  Przewodniczący  Komisji  Gospodarki  Miejskiej poprosił  wszystkich

radnych o pytania odnośnie do projektu uchwały.

Radni nie zadawali pytań.

Przewodniczący  Komisji  Gospodarki  Miejskiej  Marek  Andruszkiewicz  poprosił

o przygotowanie głosowania dla Komisji Gospodarki Miejskiej.

Komisja Gospodarki Miejskiej - wyniki głosowania: ZA (6), PRZECIW (0), WSTRZYMAŁO SIĘ

(0), BRAK GŁOSU (1), NIEOBECNY (0)
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A  d 16.   Zaopiniowanie projektu uchwały Rady Miasta Piły w sprawie przekazania wniosku  

według właściwości – druk nr 1259.

Projekt  uchwały  przedstawił  Lucjan  Szutkowski,  Wiceprzewodniczący  Komisji  Skarg,

Wniosków i Petycji.

Lucjan Szutkowski, Wiceprzewodniczący Komisji Skarg, Wniosków i Petycji  powiedział, że

projekt uchwały wiąże się z wnioskiem złożonym do Rady Miasta Piły 02 lutego 2024 przez pana X

w sprawie  ograniczenia  przetargu  na  nieruchomości.  Wniosek był  przedmiotem obrad  Komisji

Skarg, Wniosków i Petycji w dniu 11 kwietnia 2024 roku. Komisja Skarg, Wniosków i Petycji na

tym posiedzeniu  po  przeanalizowaniu  treści  wniosku  i  biorąc  pod  uwagę  złożone  wyjaśnienia

uznała,  że Rada  Miasta  Piły  nie  jest  właściwa  do  rozpatrzenia  tego  wniosku  i  przekazała

przedmiotowy wniosek do rozpatrzenia przez Prezydenta Miasta Piły, wg właściwości.

Marek  Andruszkiewicz  Przewodniczący  Komisji  Gospodarki  Miejskiej poprosił  wszystkich

radnych o pytania odnośnie do projektu uchwały.

Radni nie zadawali pytań.

Przewodniczący  Komisji  Gospodarki  Miejskiej  Marek  Andruszkiewicz  poprosił

o przygotowanie głosowania dla Komisji Gospodarki Miejskiej.

Komisja Gospodarki Miejskiej - wyniki głosowania: ZA (6), PRZECIW (0), WSTRZYMAŁO SIĘ

(0), BRAK GŁOSU (1), NIEOBECNY (0)
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A  d. 17   Zaopiniowanie projektu uchwały Rady Miasta Piły w sprawie przekazania wniosku  

według właściwości – druk nr 1260.

Projekt  uchwały  przedstawił  Lucjan  Szutkowski,  Wiceprzewodniczący  Komisji  Skarg,

Wniosków i Petycji.

Lucjan Szutkowski, Wiceprzewodniczący Komisji Skarg, Wniosków i Petycji powiedział, że to

jest kolejny projekt uchwały, który  wiąże się z wnioskiem złożonym do Rady Miasta Piły 02 lutego

2024 przez pana X w sprawie utrzymania stawek czynszów dzierżawnych na dotychczasowym

poziomie.  Wniosek był przedmiotem obrad Komisji Skarg, Wniosków i Petycji w dniu 11 kwietnia

2024 roku.  Komisja  Skarg,  Wniosków i Petycji  na tym posiedzeniu po przeanalizowaniu treści

wniosku i biorąc pod uwagę złożone wyjaśnienia uznała, że Rada Miasta Piły nie jest właściwa do

rozpatrzenia tego wniosku i przekazała przedmiotowy wniosek do rozpatrzenia przez Prezydenta

Miasta Piły, wg właściwości.

Marek  Andruszkiewicz  Przewodniczący  Komisji  Gospodarki  Miejskiej poprosił  wszystkich

radnych o pytania odnośnie do projektu uchwały.

Radni nie zadawali pytań.

Przewodniczący  Komisji  Gospodarki  Miejskiej  Marek  Andruszkiewicz  poprosił

o przygotowanie głosowania dla Komisji Gospodarki Miejskiej.

Komisja Gospodarki Miejskiej - wyniki głosowania: ZA (6), PRZECIW (0), WSTRZYMAŁO SIĘ

(0), BRAK GŁOSU (1), NIEOBECNY (0)

Marek Andruszkiewicz, Przewodniczący Komisji Gospodarki Miejskiej   – oddał głos  Teresie

Kasior, Wiceprzewodniczącej Komisji Spraw Społecznych i poprosił o procedowanie dalszych

punktów porządku obrad.

28



A  d 18.   Stan bezpieczeństwa Piły – druki 1261 -1266.  

Teresie  Kasior,  Wiceprzewodnicząca  Komisji  Spraw  Społecznych  wymieniła  instytucje,  od

których Radni otrzymali w terminie informację na temat bezpieczeństwa Miasta Piły. Były to:

• Komenda Powiatowa Policji w Pile

• Powiatowy Inspektorat Nadzoru Budowlanego w Pile

• Prokuratura Rejonowa w Pile

• Komenda Powiatowa Państwowej Straży Pożarnej w Pile

• Straż Miejska w Pile

• Powiatowa Stacja Sanitarno – Epidemiologiczna w Pile

Teresa Kasior, Wiceprzewodnicząca Komisji Spraw Społecznych powitała Komendanta Straży

Miejskiej  w  Pile  Wojciecha  Noska i  poprosiła  o  przedstawienie  informacji  na  temat  stanu

bezpieczeństwa miasta Piły. 

Wojciech  Nosek  -   Komendant  Straży  Miejskiej  w  Pile powiedział,  że  obecne  stanowisko

piastuje od 13 lat. Pierwszym problemem jest zatrudnienie w Straży Miejskiej. W zeszłym roku ze

Straży Miejskiej odeszło 14 osób, a przyszły tylko 3. Jest to spowodowane określonym systemem

funkcjonowania Straży Miejskiej i tym, że niektórym osobom nie chce się po prostu pracować. Pan

Komendant powiedział, że w tym roku przyjął do pracy 7 osób. Jeszcze moment i będzie 100%

zatrudnienia,  przyjdzie  dwudziesta  siódma  i  dwudziesta  ósma  osoba.  Pion  strażników

prewencyjnych będzie można praktycznie zobaczyć. Na ulice wrócą rowery i skutery i  pojazdy

wyposażone w agregat prądotwórczy.  Istnieje możliwość dowozu osób w ramach ewakuacji  do
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pomieszczeń wykorzystywanych przez organizacje pozarządowe, czy do kawiarni. Ważne jest, aby

ci ludzie nie zmarzli. Wszystkie organizacje miejskie ściśle ze sobą współpracują w tym zakresie.

Pan  Komendant  zapewnił,  że  miasto  Piła  jest  przygotowane  na  wypadek  wystąpienia  sytuacji

kryzysowych. Pion zarządzania kryzysowego zajmuje się ponadto obsługą zgromadzeń, obsługą

tego co dzieje się w mieście, w związku z napływem uchodźców z Ukrainy. W 2023 roku Straż

Miejska  wydała  75 komunikatów  –  alertów  pogodowych  z  Gminnego  Centrum  Zarządzania

Kryzysowego. Zajmuje się także bezdomnymi zwierzętami. Pan Komendant sporo uwagi poświęcił

także  monitoringowi  miejskiemu.  Monitoring  posiada  38 kamer.  Działa  bardzo  sprawnie.  W

zeszłym roku Komenda Powiatowa Policji Pile zwróciła się do Straży Miejskiej w Pile z wnioskiem

o udostępnienie 473 nagrań z monitoringu miejskiego, co przekłada się na około 200 rozwiązanych

spraw. Straż Miejska w Pile przyjęła system e – Mandat. Każdy telefon, każde zgłoszenie, każda

interwencja jest rejestrowana. W zeszłym roku przyjęto 11.358 takich zgłoszeń.  W 2022 roku Straż

Miejska w Pile miała  722 interwencje drogowe, a wszystkich pozostałych  2.371.  Straż Miejska

aktywnie wspiera lokalną Policję,  np. 3 przestępców zostało ujętych, cztery razy zabezpieczono

miejsca przestępstwa, itd. Wystawiono 513 mandatów w ruchu drogowym, a 216 zdarzeń dotyczyło

innych przedsięwzięć. Realizowane są również dodatkowe zadania takie jak: „Przycisk Życia” . W

zeszłym roku objęto opieką 159 osób, uruchomiono „Przycisk Życia” 723 razy,  140 razy to były

wezwania, na które Straż Miejska wyjeżdżała, a w  81 przypadkach były to interwencje ratujące

życie  przy  wsparciu  zespołów  ratownictwa  medycznego.  Siedmiu  nieletnich  skazano  na

wykonywanie prac społecznych.

Teresa Kasior, Wiceprzewodnicząca Komisji Spraw Społecznych poprosiła wszystkich radnych

o pytania do pana Komendanta.

Radna Maria Miler zapytała „Gdzie, w jakich miejscach można spotkać bezdomnych”?

Wojciech Nosek -   Komendant Straży Miejskiej  w Pile odpowiedział,  że  takich  wynajętych

miejsc jest w Pile  29.  Dwa miejsca przy ul. Mickiewicza, dwa pustostany przy al.  Powstańców

Wielkopolskich.   Po  likwidacji  Izby  Wytrzeźwień  w  Pile  wielu  bezdomnych  przywieziono  z

Wągrowca  i  innych  okolicznych  miejscowości.  Część  bezdomnych  nie  chce  dokonać  zmiany

swojego sposobu życia. Pan Komendant obiecał przesłać listę miejsc, potwierdzonych przez MOPS

w Pile, gdzie przebywają ludzie bezdomni.
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Marek Andruszkiewicz, Przewodniczący Komisji Gospodarki Miejskiej powiedział, że można

usłyszeć komentarze, że Straż Miejska jest niepotrzebna, jednakże często korzysta z jej pomocy i są

bardzo pomocni. Zadał następujące pytanie dotyczące bezpieczeństwa i liczby schronów w Pile.

Wojciech Nosek -  Komendant Straży Miejskiej w Pile odpowiedział, że pod koniec 2022 roku

dokonano inwentaryzacji schronów i obiektów schronopodobnych. W całej Pile jest miejsce dla

około 30.000 osób.

Ad   19.     Informacja w sprawie interpelacji i zapyta  ń.  

Ten punkt porządku obrad komisji zostanie omówiony na sesji w dniu 29.04.2024 r.

Ad.   20.     Wolne g  łosy, wnioski i informacje  

Komisja  Budżetu  i  Rozwoju  Miasta  zgodnie  z  planem  pracy  otrzymała  10  kwietnia  2024

dodatkowe  materiały  w  temacie  pism,  interwencji.  Do  Komisji  Spraw  Społecznych  wpłynął

wniosek  o  wydanie  zgody  na  wynajem lokalu  użytkowego.  Wyraża  się  zgodę  na  najem od  1

kwietnia 2024 do 31 marca 2027 roku Stowarzyszeniu Historyczno Fortyfikacyjnemu „Przedmoście

Piła” Tym obiektem jest schron zlokalizowany przy Placu Zwycięstwa w Pile.

Teresa  Kasior,  Wiceprzewodnicząca Komisji  Spraw Społecznych  poprosiła  o  przygotowanie

głosowania dla Komisji Spraw Społecznych.

Komisja Spraw Społecznych - wyniki głosowania: ZA (6), PRZECIW (0), WSTRZYMAŁO SIĘ

(0), BRAK GŁOSU (1), NIEOBECNY (3)

A  d    2  1  .     Zamkni  ęcie obrad.  
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W związku z wyczerpaniem porządku obrad  Wiceprzewodnicząca Komisji Spraw Społecznych

Teresa Kasior zamknęła posiedzenie komisji.

Protokół sporządził:                                       

        

 /-/   Krzysztof Bielka

  Przewodniczący Komisji Gospodarki 

Miejskiej

/-/ Marek Andruszkiewicz

Protokół podpisali:

Lp.

Imię i nazwisko radnej/radnego Podpis

1. Mieczysław Karpiński

2. Maria Kubica

3. Magdalena Pabich

4. Grzegorz Płachta

5. Kazimierz Sulima
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6. Marek Toboła - Wiceprzewodniczący

                                                                       

   

      Przewodniczący Komisji Spraw 

Społecznych

 /-/ Włodzimierz Bystrzycki   

Protokół podpisali:                                    

Lp. Imię i nazwisko radnej/radnego Podpis

1. Kama Frąckowska-Pilarska

2. Tomasz Jopek

3. Urszula Kaczmarek

4. Teresa Kasior - Wiceprzewodnicząca

5. Ryszard Małecki

6. Gabriela Milska 

7. Emilia Piechocka

8. Zbigniew Pyziak

9. Krzysztof Zając

      Przewodniczący Komisji Budżetu i

 Rozwoju Miasta
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/-/ Lucjan Szutkowski

Protokół podpisali:

Lp. Imię i nazwisko, funkcja Podpis

1. Zdzisława Karpińska

2. Maria Miler

3. Tomasz Słoboda 

4. Wioletta Stalęga

5. Sławomir Wegner
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